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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 4. august 

2008 (Alm. del - spørgsmål nr. 402 – 412) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 403: 
 

”Er det ministerens opfattelse, at der foregår et uregistreret salg af sandart fra 

eksempelvis Julsø eller andre søer?” 

 

Svar: 

 
Jeg kan oplyse, at der i henhold til fiskeriloven er mulighed for at opnå tilladelse til at 

sælge fisk fra ferske vande. Af Fiskeridirektoratets tilladelse fremgår det, at hvis 

fiskeren sælger til en opkøber med bevilling eller til en auktion, skal fiskeren ikke 

foretage indberetning, idet det forudsættes, at opkøber/auktion indberetter til 

Fiskeridirektoratet. Det fremgår endvidere af tilladelsen, at hvis fiskeren sælger direkte 

til forbrugeren, er det fiskerens ansvar at indsende et af Fiskeridirektoratet vedlagt 

skema med fortegnelse over salg af fisk. 

Fiskeridirektoratet har registreret 3 fiskere i Julsø med tilladelse til at sælge fisk. 

Direktoratet har ved henvendelse til de 3 fiskere fået oplyst, at de tilsammen har fanget 

ca. 3 ton sandart i 2007. Disse fangster er ikke registreret i Fiskeridirektoratets 

landingsstatistik. Hvorfor dette ikke er tilfældet undersøges i øjeblikket. Det vides 

således ikke på nuværende tidspunkt, om de nævnte fangster burde have været indgået i 

ovennævnte landinger over solgte fisk. I den forbindelse vil det blive overvejet, om der 

er behov for præcisering af det gældende regelsæt omkring indberetning til 

Fiskeridirektoratet af salg fra ferske vande. 
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